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Bestyrelsesmøde for Fællesskolen Nustrup-Sommersted 

SKOLEÅRET 2020-2021 
 

Dato 19. November 2020 

Sted Sommersted  - personalerummet 

Deltagere Forældre rep.: Karina Toftebjerg, Heida Kristin Lund, Helene Østergaard Boisen, 

Michael Skrubel, Anita Mølgaard, Brian Skov og Christina Møller Juhl Ravn 

Lokale rep.: Vakant (Nustrup), Vakant (Sommersted) 

Medarbejder rep.: Karin Rasmussen, Anne Jørgensen 

Ledelses rep.: Birgit Staub Olesen, Ulrik Sander Mortensen, Jette la Cour Landergren 

Elevråds rep.: Rasmus og Maja (Nustrup)  

Suppleanter: Luise Bram og Henrik Kristensen 

Mødeleder Karina Toftebjerg 

Referent Ulrik Sander Mortensen 

Fraværende Birgit Staub Olesen 

Bilag  

 

 

Dagsorden Referat 

1.  

a) Godkendelse af dagsorden 

b) Evt. opfølgning fra sidste møde 

 

 
 
 
Jette vil gerne udsætte dagens økonomi og lejrskole- 
punkterne. 
 
 
 

2. Gensidig orientering 

• Ledelsen 

• Medarbejdere 

• Elevråd 

• Lokale repr. 

• Forældre repr. 

 

Ledelsen 

• Stillingsopslag som teknisk service- 
medarbejder. Vi har modtaget 127 ansøgninger 
til ny servicemedarbejder. Det er meget flot. 
Flest mandlige ansøgninger.  

Der er i kommende uge samtaler på stillingen.  
 

• Stillingsopslag som medarbejder i SFO  
 

• Uddelt “Skolepakke” - Åbent hus for nye 
skolestartere. Delt ud til alle børn i distriktet ca. 
50 børn. Ideen videretænkes og ønskes gerne 
gentaget.   

 

• Trivsel – vikar. Der er naturligvis sygdom blandt 
personalet, men i disse tider tager det langtid at 
bliver raskmeldt pga. Testresultater. Så 
personalet løber stærkt. Vi søger hele tiden 
gode vikarer, men der er rift om dem som er 
stabile at klare på lærergerningen.  

 
Vi drøfter tanker ud af boksen for hvordan vi kan løse 
det.  
 

• Corona. Vi har ikke haft yderligere tilfælde af 
Covid –19 tilfælde hverken i Sommersted eller 
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Nustrup. Lærerne søger for afvaskning af fx 
chromebooks hver morgen. Der er stadigvæk 
ekstra rengøring på skolen om formiddagen af 
overflader af. Vi er mere inde nu og derfor 
ekstra rengøring og afspritning.  

 

• Vi igangsætter arbejdet med et udendørs 
klasselokale i Nustrup.  

 
 
 
Medarbejdere 
Nustrup: 

• Vi glæder os på trods af travlhed til 
julemåneden. Elevrådet har i Nustrup 
arrangeret Samle skralddag i morgen fredag.  

  
 

Sommersted: 

• Elevrådet mødes virtuelt med alle andre 
elevråd fra kommunen. Men der er flere 
udfordringer, da elevrådet oplever at det ikke 
rigtig henvender sig til deres årgange. Og så 
mister de interessen for det. Så elevrådet vil 
gerne have ressourcerne med til at der kan 
være lærere med. Der er en chatfunktion og 
den bliver brugt til et meget grimt sprog 
fortæller eleverne og det er meget uheldigt.   

   
 
Elevråd/Nustrup Afdelingsleder undersøger nærmere 
 
Elevråd/Sommersted 
Se ovenfor under Sommersted personale.  
 
Forældrerepræsentanter: Nogle forældre har spurgt 
om 0 klasse er med til julearrangement opslag på fb. de 
naturligvis gerne.  
 
Hvordan kan vi som skole kommunikerer ud til 
lokalsamfundet og forældre, hvad er skolens 
pædagogik? 
 
Mangfoldige læringsfælles er det vi står for.  
Vi følger Haderslevs børne-unge politik.  
 
Vi skal være skarpe på hvad er det vi vil stå for som 
skole.  
Personalet vil gerne at der er klare retningslinjer  
 
Vi skal være børneparate og eleverne skal være 
skoleparate.  
 
 

Lejrskole 

 

 

Skolen skal i flg styrelsesvedtægterne afvikle en 
lejrskole med. Min. 4 dages overnatning i 
junioruniverset. 
Økonomi:  
Turen går til Bornholm 
I Nustrup ønskes en fleksibel løsning, begrundet i 
klassestørrelser, som skolen hvert år, kan tage stilling 
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til.. Det vil bevirke at nogle klasser kommer af sted i 6. 
mens andre kommer afsted mens de er 5. eller endda 
evt. 4. klasse 
I Sommersted ønskes fortsat 6. årgang.  
 
Lejrskole / Hyttetur i 3 årgang drøftes. 
 
Der aftales tilbagemelding til forældre, der har 
forespurgt.  
 

3. Legeplads – orientering om, hvad der er 

igangsat på området. 

Indkøbt to heste til hver matrikel 
Nustrup bliver prioriteret – SFO børn inddrages, 
personalet nævner de ønsker div. Cykler.  
Interessenter fra Nustrup er engagerede og åbner op for 
arbejdet med multibane en gang i foråret, når der er 
opsat skur til de materialer der på nuværende tidspunkt 
står i garagerne, hvor multibanen skal etableres.  
Vi kigger derudover på noget overdækning til begge 
matrikler, men det er ikke sandsynligt at det kan 
prioriteres nu.  
 
Der er stadigvæk tanker om multibane via 
idrætsforeningen. Det bliver dog tidligst til foråret at det 
kommer i betragtning.  
 
Der er ønsker om skaterbane. Det skal dog undersøges i 
forhold til sikkerhedsmæssige aspekter.  
Samt vedligehold af sådan noget hvem skal evt. stå for 
det, da skolen ikke umiddelbart har økonomien til det.  

4. Elevrådet - hvordan kobler vi dem bedst 

sammen med bestyrelsen - så de 

inddrages mest muligt.  

Vi har et stort ønske om at elevrådet deltager på vores 
møde.  
Inviterer alle 4 elevformænd til et bestyrelsesmøde og så 
kunne de være med til at deltage i drøftelsen om 
hvordan de kan være med til at beslutte noget via 
bestyrelsen.  
 
Evt. mødes med 1-2 fra bestyrelsen og så elevrådet en 
dag i skolen. Dvs. Vi kommer til eleverne og holder 
møde med dem.  
Skoleleder arrangerer 
 
 

5. Forældreråd - opstart på princip om 

oprettelse og inddragelse 

Punktet tages med på kommende møder men kort 
drøftede vi ønsker: 
 
Der mangler en liste fra skolen over hvilke forældre der 
sidder i forældrerådet. Det kan være vi kan inddrage 
dem i mere eller på en anden måde end vi gør nu.  
 
Fx som eksempel: I Nustrup har lærerne fx skrevet til 
forældrerådet om de ville gøre noget i forhold til nye 
elever, og det har de helt sikkert takket ja til. Det gør så 
meget  
 
Skolen undersøger hvordan andre skoler gør noget i 
forhold til forældreråd og tager det med til kommende 
møder.  
 
Bestyrelsen ønsker evt.  at invitere Anne Mette ind til 
kommende møde fordi hun har stor erfaring mht. At 
sidde i et forældreråd, og lave konkrete arrangementer.  
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6. Økonomi 

 

 
Punktet udskydes i forhold til detalje-gennemgang, men 
vi forventer fortsat en 
 overskridelse af budgettet på max. 700.000, iflg. Aftale. 
Vi mangler en del penge i refusioner, og også midler fra 
ekstraudgifter i forbindelse med Corona, så vi søger 
fortsat at nedbringe underskuddet.  
  
Vi tror stadigvæk på at det holder.  
 

7. Lokalrådsrepræsentant i bestyrelsen – 

vi mangler i både Nustrup og 

Sommersted  

 

Kommunalbestyrelsen kan beslutte, at op til to 
pladser i skolebestyrelsen skal gives til 
repræsentanter for det lokale erhvervsliv, til lokale 
ungdomsuddannelsesinstitutioner eller til lokale 
foreninger. De har en funktionsperiode på et år, og 
har stemmeret. - Det er dem der er ledige i både 
Nustrup og Sommersted. 
 
Forslag på kandidater, og hvem der spørger: 
Nustrup: 
 
I Nustrup har flere kandidater i tankerne som de 
evt. Kan henvende sig. 
 
 
Sommersted:  
 
Der er flere navne som vi tænker kan være gode 
kandidater. De er endnu ikke spurgt. Det næste 
skridt er at tage kontakt for at høre om de ønsker 
at deltage i bestyrelse for en 1. årig periode.  
Sommersted forældrene går videre med 
kandidaterne og så ser vi hvor det ender.  
 
  
 
 
 
 
 

8. Bestyrelsens kompetencer og interne 

såvel som eksterne kommunikation 

 
Vi drøfter på hvilke platforme Bestyrelsen kommunikerer 
på.  
 
Der stilles forslag om at kommunikation  fremadrettet er 
fast punkt på dagsordenen.  
 
 
Hvor er vores styrker: 
 
Hei kender lokalsamfundet supergodt. Kan noget med 
tal  
 
L er stærk til pædagogik og skoleområdet.  
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A god til struktur og kasse og rammer, siger tingene som 
de er. Er lokal stærk.  
 
K: Har stor interesse i tilvalg og fastholdelse og 
kommunikation samt organisatorisk  
 
Hen: Stor erfaring i Bestyrelsen siddet der i mange år.  
 
Hel: Brænder for det lokale samfund, selv gået i skole i 
Nustrup og kender alle. Vi skal have alle med i det 
lokale.  
 
M: Giver gerne en hånd med, når der skal gøres noget. 
Dvs. Når vi er i gang med arbejdet. 
 
B: meget den stille og eftertænksom, men møder mange 
små landsbyer og finder gode ideer. 
 
 
 
 
 

9. EVT. Mødet m. det politiske udvalg på kommende mandag 
den 23. nov.   
 
Vi har ½ time sammen med det politiske udvalg.  
 

 
 

Punkter til kommende møde: 

 

 

• Årskalender til forældre og bestyrelse – Advisering om nyt, og overblik. - Bestyrelsens rolle 

• Synlighed 

• Skolens vision 

 


